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1. Informace děkana  
 
1/1 Změny metodických materiálů a akreditačních formulářů NAÚ – k 14. červenci 2022 byla 
přijata úprava některých metodických materiálů, které platí od 1. ledna 2023.  
 
Některé změny jsou formálního rázu, jako například zavedení nových akreditačních 
formulářů. V přechodném období do konce roku 2022 je možné již započatý akreditační 
proces dokončit bez nutnosti přepracování materiálů do nových formulářů. Pokud ale 
zpracováváte novou žádost o akreditaci, je třeba použít inovované akreditační formuláře 
a vycházet z novelizované metodiky. Inovované akreditační formuláře jsou k dispozici ke 
stažení na intranetových stránkách RVH, v sekci akreditace. 
 
Jiné změny jsou obsahové a poměrně zásadní. Ve formulářích se bude muset u garantů ZT 
a PZ kurzů nově sledovat, jaké kurzy vyučují mimo akreditovaný studijní program na téže 
instituci. To zřejmě povede ke změnám i na FF, protože podle stávající praxe NAÚ 
(zkušenosti z minulého akademického roku) by měli akademici s celým úvazkem garantovat 
dohromady pouze čtyři až maximálně pět kurzů. Panují obavy, že by to mohlo poškozovat 
všechny obory v ČR a že si to vynutí výrazné koncepční a personální změny v akreditacích. 
 
Vedení FF bude postupovat následovně – kontaktuje NAÚ a ověří si výklad daných 
požadavků. Následně projedná požadavky s garanty a VK na jednání Rady studijních 
programů dne 3. 10., poté zaujme stanovisko, které naformuluje jako výzvu k projednání na 
Asociaci děkanů FF. Budeme hledat i jiné platformy, jak upozornit na potíže, které to přinese, 
a na nedostatky, které to nereflektuje (např. zatím nikoho nezajímá, zda mají akademici 
úvazky i jinde a jaké kurzy tam učí). 
 
1/2 Špičkový výzkum 2022 – informace na vědomí. Počet projektů pro UPCE je omezen na 
dva. FF na jaře přislíbila, že by mohla jeden projekt podat. Po prostudování výzvy (byla 
publikována v červenci) však bylo zjištěno, že je primárně určena pro obory s výrazným 
aplikačním potenciálem, které budou také přednostně vybírány. Projekty směřující do Fordů 
5 a 6 jsou znevýhodněny a naděje na úspěch je tam velmi malá. Proto vedení FF po poradě 
s vedením KFR od podání projektu upustilo a v srpnu o tom informovalo vedení UPCE. 
Členové KFR se budou účastnit jiného projektu, a to ve spolupráci s UK Praha. Navíc se 
soustředí na podávání jiných vědeckých projektů (MSCA, ERC, GAČR atd.). 
 
1/3 Disciplinární komise (funkční období 2022-2023) – na podzim bude končit jeden člen 
z řad studentů. VK nejdéle do 19. 9. nominují za katedru studenty, kteří by se této funkce 
mohli zhostit. Návrhy pošlou děkanovi a předsedkyni AS dr. Pató, protože člena musí 
odsouhlasit AS FF, než ho děkan jmenuje. 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fzamestnanci.upce.cz%2Fzamestnanci%2Frada-pro-vnitrni-hodnoceni-upa&data=05%7C01%7CIrena.Reimannova%40upce.cz%7C2893415afc60423c9d4308da7494e9f5%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637950480486582111%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=NUP%2FATzbibrO%2B84Yg3gtAqm1oTEruMrCiqTFE4JOzco%3D&reserved=0


 
Další informace o činnosti této komise: Přes letní prázdniny proběhla dvě disciplinární řízení, 
obě se stejnou studentkou z KAA a obě se týkala podezření z plagiátu v bakalářské práci. 
V druhém případě komise doporučila studentku vyloučit a děkan tento návrh sankce 
akceptoval. Vedoucí KAA doplnila informaci: Po zkušenostech z posledních řízení je třeba 
upravit některé pasáže Směrnice č. 1/2015 Zamezení plagiátorství (návrh znění úpravy zašle 
děkanovi dr. Roebuck). 
 
Všem akademikům doporučujeme: pokud zjistíte, že studenti porušují platnou legislativu, 
neotálejte a podejte děkanovi návrhu na zahájení disciplinárního řízení. 
 
1/4 Interní audit zaměřený na ediční činnost – proběhl v létě a paní Nováková (RIAK) 
shledala nastavení procesů v této záležitosti na FF jako dobré. Jediný identifikovaný problém 
se týká výše skladových zásob publikací vydaných FF starších pěti let, které se již prodávají 
málo nebo vůbec a dlouhá léta nebyly FF odkoupeny. Podle Směrnice č. 7/2013 bychom je 
ale měli pravidelně odkupovat. Děkan FF se zavázal, že do konce roku vypracuje 
harmonogram odkupu. Celý proces bude nutné rozložit do delšího časového období, jelikož 
se jedná o částku převyšující 1 milion Kč. Projednání a schválení harmonogramu bude 
doprovázeno jednáním s kvestorem o případné spoluúčasti rektorátu. V diskusi opakovaně 
zaznělo, že za špatnou prodejnost publikací nenese zodpovědnost pouze FF, ale 
i Vydavatelství UPCE. 
 
Plány v této oblasti: vedení FF zvažuje během podzimu přípravu fakultní legislativy, která 
ošetří otázky počtu tisků, nákladu a ustanoví také podíl odpovědnosti fakulty a kateder / 
ústavu za skladové zásoby starší pěti let. Slibujeme si od toho hospodárnější 
a promyšlenější ediční politiku fakulty i jejích pracovišť. 
 
1/5 Asociace děkanů FF – zástupci asociace se setkali s novým ministrem školství prof. 
Balašem, proběhla jednání mimo jiné i o nízkých platech v humanitních a sociálně vědních 
oborech. MŠMT zvažuje zavedení speciálního programu v rámci Fondu vzdělávací politiky, 
který by byl určen pro humanitní a sociálně vědní obory. Další novinka: Do pracovní skupiny 
ke změnám v metodice hodnocení vědy M17+ bude přizván i zástupce z Asociace děkanů 
FF. 
 
2. Informace proděkanky Bubíkové 
 
2/1 Dne 6. 9. proběhne porada k nominacím výstupů do M1, měli bychom vybrat cca 15 
excelentních výstupů za rok 2021. 
 
2/2 Výzva Evropské komise „Hop On“ k připojení se k již fungujícím konsorciím 
financovaným z 2. pilíře programu Horizon Europe – většina se netýká humanitních oborů, 
ale pro případné zájemce viz:  Informace o otevřené výzvě: Funding & tenders (europa.eu) – 
text výzvy (v AJ). Základní informace o výzvě v ČJ: Výzva Hop On otevřena | Portál Horizont 
Evropa. Seznam konsorcií (projektů) způsobilých pro výzvu: List of funded projects under 
Horizon Europe pillar 2 and the EIC Pathfinder (europa.eu). Uzávěrka výzvy „Hop On“ je 
stanovena na 10. 11. 2022. 
 
3. Informace proděkana Hejduka 
 
3/1 Studentské výjezdy v programu Erasmus – dochází ke změně schvalování learning 
a mobility agreementu: nově se bude schvalovat (podepisovat) elektronicky a nově to 
bude dělat vedoucí katedry. 
Plus je třeba na katedrách pečlivěji posuzovat žádosti, tj. zda program, kam se hlásí, je 
kompatibilní s našimi studijními programy, zda student bude mít co studovat v dané 
destinaci atd. Končí sice vratky (studenti žádali odpuštění vratky, když nesplnili kredity), 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fec.europa.eu%2Finfo%2Ffunding-tenders%2Fopportunities%2Fportal%2Fscreen%2Fopportunities%2Ftopic-details%2Fhorizon-widera-2022-access-07-01%3BcallCode%3DHORIZON-WIDERA-2022-ACCESS-07%3BfreeTextSearchKeyword%3D%3BmatchWholeText%3Dtrue%3BtypeCodes%3D1%3BstatusCodes%3D31094501%2C31094502%2C31094503%3BprogrammePeriod%3Dnull%3BprogramCcm2Id%3Dnull%3BprogramDivisionCode%3Dnull%3BfocusAreaCode%3Dnull%3Bdestination%3Dnull%3Bmission%3Dnull%3BgeographicalZonesCode%3Dnull%3BprogrammeDivisionProspect%3Dnull%3BstartDateLte%3Dnull%3BstartDateGte%3Dnull%3BcrossCuttingPriorityCode%3Dnull%3BcpvCode%3Dnull%3BperformanceOfDelivery%3Dnull%3BsortQuery%3DsortStatus%3BorderBy%3Dasc%3BonlyTenders%3Dfalse%3BtopicListKey%3DcallTopicSearchTableState&data=05%7C01%7CDita.Jancarikova%40upce.cz%7C3a2439bb4d5342878dd308da8f1341a5%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637979610107613221%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=%2FP%2F7%2FoBWOJ2E%2FUMgmfTTtwCV5O34xd4jbX8%2BxH%2BU2yM%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.horizontevropa.cz%2Fcs%2Fstruktura-programu-he%2Fglobalni-vyzvy-konkurenceschopnost%2Fklastr-2-kultura-kreativita-inkluzivni-spolecnost%2Finformace%2Fyiifnews%2F868%2Fvyzva-hop-on-facility-otevrena&data=05%7C01%7CDita.Jancarikova%40upce.cz%7C3a2439bb4d5342878dd308da8f1341a5%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637979610107613221%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=w7jqoIa6SSWMEPL%2FWHhvA%2F1NMsoTfXHDwkw9qepmelY%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.horizontevropa.cz%2Fcs%2Fstruktura-programu-he%2Fglobalni-vyzvy-konkurenceschopnost%2Fklastr-2-kultura-kreativita-inkluzivni-spolecnost%2Finformace%2Fyiifnews%2F868%2Fvyzva-hop-on-facility-otevrena&data=05%7C01%7CDita.Jancarikova%40upce.cz%7C3a2439bb4d5342878dd308da8f1341a5%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637979610107613221%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=w7jqoIa6SSWMEPL%2FWHhvA%2F1NMsoTfXHDwkw9qepmelY%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fec.europa.eu%2Finfo%2Ffunding-tenders%2Fopportunities%2Fportal%2Fscreen%2Fopportunities%2Fhorizon%2Fhop-on&data=05%7C01%7CDita.Jancarikova%40upce.cz%7C3a2439bb4d5342878dd308da8f1341a5%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637979610107613221%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=Nn3gmgkwQ6mMnQ9LzNy1U4AlrVRf9rvUEoWL3TYu7%2Bw%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fec.europa.eu%2Finfo%2Ffunding-tenders%2Fopportunities%2Fportal%2Fscreen%2Fopportunities%2Fhorizon%2Fhop-on&data=05%7C01%7CDita.Jancarikova%40upce.cz%7C3a2439bb4d5342878dd308da8f1341a5%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C637979610107613221%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=Nn3gmgkwQ6mMnQ9LzNy1U4AlrVRf9rvUEoWL3TYu7%2Bw%3D&reserved=0


ale kdo nesplní 15 kreditů (polovinu ze studijního plánu), tak automaticky přijde o 20 % 
financí (tzv. doplatek, který dostávají po splnění). Ideálně by měli mít garanti erasmus 
exchange programů dohodnuto s partnery, se kterými smlouvu sepsali, jaké předměty 
budou v AJ nabízeny. 
 
3/2 Informace o ukrajinských studentkách – stipendijní podpora. Z pěti podpořených 
ukrajinských studentek v minulém LS budou ve studiu u nás pokračovat čtyři (jedna 
úspěšně vykonala přijímací řízení do standardního českého studijního programu, další tři 
budou pokračovat coby erasmus free-movers). 
 
3/3 Podepsán cotutelle program s Universidad Autónoma de Madrid: smlouva pro 
doktorandku Barboru Rambouskovou (ÚHV). 
 
3/4 Úspěch žádostí v programu Erasmus+ KA171_Výzva 2022: dvě žádosti úspěšné 
a jedna neúspěšná (Pavel Marek, Španělsko – důvodem nebyla kvalita projektu atd., ale 
nedostatek financí), úspěšné: Jan Čapek (Togo: University of Kara) a Zdena Šándorová 
(Arménská státní pedagogická univerzita v Jerevanu). 
 
3/5 Prof. Lenderová prosí o změnu data letního termínu odevzdávání přihlášek k doktorským 
státnicím na 30. 6. Bude probráno na ÚHV a KFR a případně změněno v harmonogramu. 
 
4. Informace proděkanky Reimannové 
 
4/1 Přijímací řízení – zatím zapsaných celkem 282 studentů do BSP a MSP (oproti loňsku 
propad, podobné je to na ostatních fakultách). Ve druhém kole celkem 210 uchazečů 
a doufáme, že se jich zapíše dostatek. Zápisy 2. kola proběhnou 9. 9. (Mgr.) a 12. 9. (Bc.). 
 
Přijímací řízení pro ak. rok 23/24 – otevíráme stejné programy jako v tomto roce, tj. bez 
NJOP, sdružené studium REL/FIL maior – REL/FIL minor, REL maior – AJ minor, FIL maior 
– AJ minor, při zachování dohodnutného počtu zapsaných studentů v jednooborech. 
Přijímací řízení bude otevřeno od 1. listopadu. Během září bude připravena nová směrnice 
o přijímacím řízení tak, aby na konci září byla předložena na KD. Do budoucna je nutné 
z propagačních důvodů připravit a schválit směrnici o přijímacím řízení v průběhu jara. 
  
4/2 Jazyková výuka pro zaměstnance – bez projektové podpory nepůjde v roce 2023 
jazykovou výuku pro zaměstnance zachovat v současném objemu a intenzitě, ale bude 
muset dojít k početní redukci kurzů a k početní redukci podpořených osob (jak AP, tak 
i dalších zaměstnanců).  
Fakulty dodají na JC podklady, které zaměstnance chtějí přednostně podpořit (AP, THP), 
v jakém počtu, pro jaké úrovně a jaké požadují obsahové zaměření.  
JC dále prosí o průzkum poptávky po kurzech, které by fungovaly jako částečný 
zaměstnanecký bonus např. v kombinovaném režimu úhrady, tj. za finanční spoluúčasti. 
Podklady VK pošlou do středy 21. 9. Ditě Jančaříkové.  
 
4/3 Akreditace: 

- k projednání RVH připravena: Bc. Německý jazyk pro odbornou praxi v AJ (12. 9.); 
- zasláno k internímu hodnocení pro RVH: Bc. Religionistika, Mgr. AFIL v AJ; 
- po formální kontrole: Bc. Středoevropská studia, zatím nezasláno k internímu 

hodnocení; 
- Bc. Německý jazyk pro odbornou praxi v ČJ – probíhá kontrola OV; 
- akreditace Mgr. AFIL v ČJ končí 13. 10. 2023. 
 

4/4 Plány pro zlepšení situace na FF: 
- online zápisy do studia; 
- institucionální akreditace Filosofie. 



 
4/5 Termíny akademických obřadů (prosíme VK o účast v talárech): 

20. 10. imatrikulace; 
25. 11. promoce a sponze. 

 
5. Informace proděkana Říhy 
 
5/1 Propagace aj.: 
• 30 let KAA, viz zde: 30 let anglistiky a amerikanistiky | Fakulta filozofická (upce.cz); přípravy 
vrcholí, první akce: sobota 24. září (setkání studentů, absolventů a současných i bývalých 
vyučujících); případné podrobnější informace dr. Roebuck 
 
• připravujeme odvetu loňského fotbalového utkání mezi studenty a akademickými 
pracovníky + následné pohoštění pro hráče i diváky; předpokládaní termín: středa 12. října 
v brzkém odpoledni; nominace do týmu akademických pracovníků: Ivo Říha (ozvu se e-
mailem), nominace do týmu studentů: Jindra Lavrenčíková a Jan Pražák (bude připraven 
registrační formulář na webu FF) 
 
• Dny otevřených dveří: po dohodě mezi fakultami a s OPVV opět ponecháno v režii 
jednotlivých fakult, v různých termínech; FF: v pátek 27. ledna a v sobotu 25. února 2023 
 
• úpravy anglického webu FF: do příprav celofakultních „šuplíků“ nově zapojena doktorandka 
Denisa Vídeňská, už by mělo dojít k výraznějším posunům 
 
5/2 Ediční oddělení: 
• probíhá jednání o zlepšení propagace našich publikací vydávaných na UPCE: připravujeme 
zvláštní „šuplík“ na webu, ve spolupráci s vedením Vydavatelství UPCE a s OPVV 
 
• tištěná verze Výroční zprávy o činnosti FF za rok 2021: přes léto proběhla redakce textu, 
nyní sazba, na přelomu září / října bude vytištěno. 
 
6. Různé 
 
Dr. Pató – termíny zasedání AS FF jsou naplánovány na 26. 9. a 7. 11. 
 
Dotaz, proč fakulta investovala tak vysokou finanční částku za výměnu klíčů. Děkan: výměny 
postupně probíhaly po celé univerzitě, u nás zabezpečovací systém nejstarší. Akce byla 
naplánována již před rokem, vinou různých zdržení proběhla až nyní v létě. Výhoda: jeden 
klíč do různých dveří (není nutné nosit více klíčů). 
 
Dr. Krása – přes letní prázdniny stále probíhala výuka češtiny pro Ukrajince, která byla hojně 
využívaná. Nyní se připravují podklady pro výuku na dobrovolnické bázi, která by mohla 
probíhat opět od října.  
 
 
 
Další kolegium je plánováno na 26. září 2022. 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                      doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 6. 9. 2022                                                                        děkan 

https://ff.upce.cz/ff/30-let-anglistiky-amerikanistiky
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